
گروه سینما و تلویزیون - انیمیشن کوتاه »صید« از تولیدات جدید مرکز گسترش 
سینمای مستند و تجربی به کارگردانی سلمان اربابون، قصه ای تمثیلی از مشکلات و 
گرفتاری های انســان امروزی و با موضوع خودشناسی و تاکید بر رجوع به خویشتن 

برای آزادی، در حال تولید است.
در خلاصه موضوع این انیمیشن که با تکنیک دوبعُدی سنتی )روی کاغذ( انجام 
می شود، آمده است: »صیاد در انتظار صید نشسته بود و آگاه نبود که خود، صید صیادی 
دیگر اســت...« سلمان اربابون درباره ی شیوه شکل گیری انیمیشن کوتاه صید توضیح 
داد: حدود هفت ســال بود قصد ساخت قصه ای تمثیلی از مشکلات و گرفتاری های 
انســان کنونی را داشــتم. نمادهای به کار رفته در این قصه ریشه در فرهنگ و ادبیات 
فارســی دارند. ماهی در فرهنگ های مختلف از جمله ایران، مظهر زندگی و شــادابی 
است. مرد کهنسال در قصه  ما با ظاهری هندسی روایت گر انسان امروز است؛ انسانی 
درگیر روزمره گی و فضای خشــک که در تقابل با پویایی طبیعتش اســت.وی افزود: 
تولید انیمیشن صید با توجه به شیوع بیماری کرونا و برای حفظ سلامت عوامل تولید، 
به صورت دورکاری در حال انجام است و امیدوارم تا پایان سال ۹۹ آماده نمایش شود.
عوامل تولید این انیمیشــن کوتاه ۸ دقیقه ای که درمرکز گسترش سینمای مستند 
و تجربی  تولید شده است، عبارتند از: فیلمنامه: پیام پارسافر، طرح و ایده شخصیت: 
عرفان محمدی آذر، طراح شــخصیت، طراح استوری برُد و انیماتور: مهدی قومورلو، 
طراح کانســپت، لی آوت و بک گراندها: نگاره حلیمی، کامپوزیت: ســلمان اربابون، 
تدوین: ســلمه اربابون، طراح صدا و صداگذاری: حســن مهدوی، آهنگســاز: فرنام 

فرهنگ کرمانی، تهیه کننده و کارگردان: سلمان اربابون.

گروه ســینما و تلویزیون -کار ســاخت اقتباس تلویزیونی »ارباب حلقه ها« با 
بازگشت تیم تولید و فیلمبرداری به کشور نیوزیلند از سرگرفته می شود.

شیوع ویروس کرونا پروژه ساخت سریال ارباب حلقه ها را در شهر اوکلند نیوزیلند 
به حال تعلیق درآورد. حالا با مهار کرونا در این کشــور، مجوز ادامه تصویربرداری ها 
برای این مجموعه صادر شــده و گروهی ۹۳ نفره از عوامل این تیم به همراه بازیگران 

اصلی یعنی رابرت آرمایو و اووین آرتور به نیوزیلند بازخواهند گشت.
ســریال ارباب حلقه ها یک پروژه تلویزیونی با بودجه یک میلیارد دلاری است 
که با اقتباس از مجموعه فیلم هایی با همین نام ساخته می شود. فیلمبرداری این سریال 

سال گذشته در کشور نیوزیلند آغاز شد.
ارباب حلقه ها یکی از هفت پروژه  ســینمایی و تلویزیونی است که برای آغاز یا 
ازســرگیری تصویربرداری در دوره پســاکرونا از وزارت تجارت و نوآوری نیوزیلند 
چراغ سبز گرفته اند. مجموعه سینمایی آواتار، قدرت سگ، انیمیشن ژاپنی کابوی بیباپ 
و ســوئیت توث، از جمله این پروژه ها هستند. به این ترتیب، ظرف شش ماه آینده در 
مجموع ۲۰۶ عضو از تیم های فیلمبرداری با ۳۵ نفر همراه وارد نیوزیلند خواهند شد.

بــه گفتــه وزارت تجــارت و نوآوری نیوزیلنــد، صدور مجوز از ســرگیری 
تصویربرداری ها ضمن ایجاد ۳ هزار شــغل، ۴۰۰ میلیون دلار نیز به اقتصاد این کشور 

تزریق می کند.

گروه ســینما و تلویزیون - فیلم کوتاه »ملاقات« به کارگردانی آزاده موسوی 
در ۴ جشنواره بین المللی حضور دارد.

فیلــم کوتاه »ملاقات« بــه کارگردانی و تهیه کنندگی آزاده موســوی در ادامه 
حضورهای بین المللی خود به چهار جشنواره بین المللی دیگر راه پیدا کرد.

این جشنواره ها شــامل جشنواره بین الملی بوداپست در مجارستان، جشنواره 
بین المللی سدیسی کورتو فیگاری در ایتالیا، جشنواره بین المللی زنان سئول در کره 

جنوبی و جشنواره بین المللی کادوما در ژاپن است.
این فیلم که داســتان یک زن و فرزندش اســت که برای ملاقات همسرش در 
زندان خود را آماده می کنند، پیش از این در جشــنواره های کلرمون فرند فرانســه و 

پالم اسپرینگ آمریکا به نمایش درآمد.
مهین صدری، مانلی نفر، لیلی فرهادپور، افشــین هاشــمی، وحید نفر، هدیه 

طاهری و احسان بیاتفر در این فیلم کوتاه به ایفای نقش پرداخته اند.

انیمیشن »صید« تمثیلی از مشکلات
 انسان امروزی است

از سرگیری تصویربرداری سریال 
»ارباب حلقه ها« در نیوزیلند

حضور »ملاقات« ایرانی از شرق آسیا 
تا اروپا
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کارگردان فیلم سینمایی »عروسی مردم«، پاییز را فصل مناسبی برای اکران این فیلم دانست.

گروه سینما و تلویزیون - انیمیشن »زوتوپیا« با گذشت چهار 
سال از اولین اکران، در صدر پرفروش ترین های گیشه سینمای آمریکا 
قرار گرفت. شیوع کرونا خسارتی جدی به بازار سینمای جهان وارد 
کرد. از ماه مارس )اســفندماه( که این ویروس در بیشتر کشورهای 
جهان همه گیر شــد، هیچ فیلم جدیدی روی پرده نرفته است. برای 
جلوگیری از گسترش این بیماری، سینماها در جهان تعطیل شده و 
استودیوهای فیلمسازی به ناچار تولید و اکران پروژه های مهم خود 

را به تاخیر انداختند.
با گذشــت چند ماه از این تعطیلی ها، حال ســینماها به فکر 
بازگشــایی و به حرکت درآوردن چرخ کسب وکار خود هستند اما 
مشکل اینجاست که تا ماه اوت )مرداد-شهریور( هیچ فیلم جدیدی 
اکران نخواهد شد، البته در مورد این تاریخ نیز هنوز تضمینی وجود 
ندارد. بنابراین ســینماها به نمایش برخی از فیلم های قدیمی روی 
آورده اند تا به مخاطبان شانس دوباره تماشای این فیلم ها را روی پرده 

بدهند. هفته گذشــته، پارک ژوراسیک ساخته استیون اسپیلبرگ 
پس از ۲۷ ســال از اکران، در صدر فهرست پرفروش ترین های 
گیشــه آمریکا قرار گرفت و حالا قرار اســت فیلم های قدیمی 

بیشتری به نوبت روی پرده بروند.
انیمیشن زوتوپیا محصول سال ۲۰۱۶ کمپانی والت دیزنی نیز 
این هفته با فروشــی ۲۸۰ هزار دلاری، انتقام جویان )با فروش ۲۶۰ 
هزار دلار( را پشــت سر گذاشته و در صدر فهرست پرفروش های 

گیشه سینمای آمریکا قرار گرفت.
زوتوپیا و انتقام جویان که به ترتیب با ۱.۰۲ و ۱.۵ میلیارد دلار 
فروش از پرفروش های گیشــه های جهانی در دهه گذشــته بودند 
انتخاب مناسبی برای درآمدزایی سینماها هستند. با این وجود، درآمد 

حاصل از اکران این دو فیلم همچنان با درآمد معمول ســینماها در 
فصل تابستان فاصله زیادی دارد. بنابر گزارش ها، سالن های سینمایی 
امســال در اثر محدودیت های ناشی از شیوع کرونا، ۳۱ میلیارد دلار 
ضرر خواهند کرد.زوتوپیا یک انیمیشن در سبک کمدی-اکشن است 
کــه در آن یک خرگوش پلیــس و یک روباه کلاهبردار با همکاری 
یکدیگر از یک پرونده مرموز پرده برمی دارند. این انیمیشــن اولین 
بار در ســال ۲۰۱۶ اکران و به چهارمین فیلم پرفروش آن ســال در 

گیشه های جهانی تبدیل شد.

گروه سینما و تلویزیون - آن ماری سلامه بازیگر لبنانی که 
قرار اســت در فیلم سینمایی »کوسه« به کارگردانی علی عطشانی 
و تهیه کنندگی ســید محمد احمدی بازی کند، شب گذشته وارد 
ایران شــد. فیلم سینمایی »کوسه« به کارگردانی علی عطشانی و 
تهیه کنندگی سید محمد احمدی که چندی پیش در نیاوران کلید 
خورد، این روزها در حال فیلمبرداری اســت و آن ماری ســلامه 
بازیگر لبنانی برای ایفای یکی از نقش های این فیلم )پنجشنبه ۱۲ 

تیرماه( به ایران آمد.
آن ماری ســلامه دارای مدرک مدرک کارشناسی ارشد در 
هنرهای نمایشی اســت و بازیگری را از تئاتر شروع کرده است. 

 Galata او با نقش آفرینی در یک فیلم سینمایی لبنانی به نام
Omri در میان مردم شــناخته شــد و با بازی در سریالی 
۲۰۰ قســمتی به نام ریشــه ها )جذور( در نقش هنادی 
دختری که مورد تجاوز واقع شــده بود، بسیار معروف 
شد. ســپس با ایفای نقش درپروژه های تاریخی 
و مــدرن با کارگردان های ژاپنی، لبنانی و ایرانی 

همکاری کرد. 
او تجربه بازیگــری در ایران را پیش 

از این در فیلم سینمایی »آوازهای سرزمین 
من« محصول مشترک ایران و لبنان و سریال 

تلویزیونی »حوالی پاییز« داشته است.
تاکنون حضور مهدی هاشــمی، 
مهران احمدی، ســیما تیرانداز، بهناز 
جعفری، ریحانه پارســا، محمدجواد 
جعفرپور، مهران رجبی، مهسا کامیابی 

و احمدرضا موســوی با حضور پژمان جمشیدی در »کوسه« که 
بر اساس فیلمنامه ای از پیمان عباسی ساخته می شود، قطعی شده 
اســت. این فیلم بازیگران دیگری هــم دارد که به زودی معرفی 

خواهند شد.
عوامل اصلی این فیلم عبارتند از: کارگردان: علی عطشانی، 
تهیه کننده: سید محمد احمدی، علی عطشانی، تهیه کننده اجرایی: 
مرتضی رحیمی، نویسنده: پیمان عباسی، مدیر فیلمبرداری: محمود 
عطشانی، طراح صحنه و لباس: مجید علی اسلام، صدابردار: محمد 
شاهوردی، طراحی و ترکیب صدا: سید محمود موسوی نژاد، طراح 
چهره پردازی: امید گلزاده، چهره پرداز: فرزانه زردشت، دستیار 
کارگردان و برنامه ریز: وحید مهین دوست، موسیقی: 
پوریا حیدری، پشــتیبانی فنی: حیدر احســانی، 
مدیــر تولید: ســعید دلاوری، مدیر تدارکات: 
مهدی عباســی پور، دســتیار اول فیلمبردار: 
مهدی حســینی،مدیر امــور بین الملل: امید 
چوگانی، مدیر تبلیغات: ســید محمدصادق 
لواســانی، تیم تبلیغات: شــراره داودی، 
مهســا مرزبان، عــکاس و کارگردان 
فیلم پشت صحنه: بابک برزویه، 
مجری طرح: بیتا فیلم تهران، 
کارشناس فیلمنامه بیتافیلم: 
سامان صادقی مهر، مشاور 
رســانه ای و مدیر روابط 
عمومــی بیتافیلم: مریم 

قربانی نیا.

بازیگر عرب برای همراهی با »کوسه« وارد ایران شد»زوتوپیا« در صدر پرفروش ترین های گیشه آمریکا

پاییز زمان مناسبی برای اکران 
»عروسی مردم« است

مجید توکلی:

گروه ســینما و تلویزیون- مجید 
توکلــی که فیلمش به تازگــی آماده اکران 
شده است درباره وضعیت نمایش این فیلم 
گفت: کارهای نهایی صداگذاری و میکس 
"عروســی مردم" در ماه فروردین توسط 
علیرضا علویان انجام شــد و از همان موقع 
آماده نمایش بود اما با توجه به شرایطی که 
ویروس کرونا برای سینما بوجود آورده بود، 
قــادر به اکران این فیلــم نبودیم. البته که از 
طرف برخی از پلتفورم های نمایش آنلاین، 
پیشنهاد اکران انلاین نیز داشتیم اما تصمیم 
گرفتیم، صبر کنیم تا ببینیم چه اتفاقی خواهد 

افتاد و سینماها تا کی تعطیل خواهد بود.
او در پاســخ بــه این ســوال که چرا 
فیلــم خود را در بخش آنلاین اکران نکرده 
است؟ خاطرنشان کرد: من اکران سینما را 
به اکــران آنلاین ترجیح می دهم و معتقدم 
تمامی فیلم های ســینمایی می توانند روی 
پرده ســینما اکران شود و "عروسی مردم" 
نیز از این قاعده مستثنا نیست. مگر فیلم های 
مســتقل یا کوتاه و مستند که شرایط اکران 
آنلاین برای آنها هموارتر است. البته اکران 
فیلم بر روی پرده ســینما یک شانس لذت 
بخش اســت که تمامی فیلم هــا باید آن را 
تجربــه کنند و این یک انتخاب اســت. به 
همیــن منظور، با اکــران اول فیلم خود در 

سینما آنلاین موافق نبودم.به نظرم می شود 
اکران ســینما انجام شود و بعد از سه هفته، 

اکران آنلاین فیلم آغاز شود.
کارگردان فیلــم »متولد۶۵« درباره 
وضعیت حال حاضر سینمای ایران گفت: 
در چند روز اخیر که ســینماها بار دیگر باز 
شــده است، دو فیلم خوب )شنای پروانه و 
خوب بد جلف ۲(، ریســک کرده و برای 
اکران در این شــرایط داوطلب شــده اند و 

استقبال مردم هم امیدوار کننده بوده است. 
بــا وجود اینکه به نظــر من ویروس کرونا 
بیشــترین ضربه را به بدنــه فرهنگ و هنر 
جامعه وارد کرده اســت اما اگر ســینمای 
ایران، تا پایان سال، با همین روش ) رعایت 
پروتکل هــای بهداشــتی و ضرفیت ۵۰ 
درصدی اجرای نمایش( پیش برود، به نظر 
اتفاق هــای خوب و مبارکی برای فرهنگ ، 
علــی الخصوص ســینما، می افتد.البته که 
این شیوه اکران بدون حمایت تلویزیون و 

شــهرداری دوام نخواهد آورد. پخش تیزر 
و تبلیغات محیطی در شهر برای این شیوه 

اکران مهم تر از هرچیز دیگری است.
توکلی در پاســخ به این ســوال که 
آیا "عروســی مردم" پروانه نمایش گرفته 
است، اظهار کرد: باتوجه به اینکه به تازگی 
جلسات شورای پروانه نمایش تشکیل شده 
و شروع به دیدن فیلم ها کرده اند، هنوز فیلم 
ما پروانه نمایش نگرفته اســت و این تاخیر 

به نظرم تنها به همین دلیل اســت و نه چیز 
دیگری.

ایــن کارگــردان با بیــان اینکه فیلم 
"عروسی مردم" با محتوای سرحال ) مانند 
فیلم متولد ۶۵( بهتر است در شرایط خوبی 
اکران شود گفت که با توجه روند پیش رو، 
بهتریــن زمان برای نمایش این فیلم، بعد از 

ماه محرم و صفر است.
او در پاسخ به این سوال که پیش بینی 
شما از اســتقبال مردم از این فیلم چیست، 

گفت: در شرایط عادی پیش بینی خوبی از 
استقبال مخاطب از "عروسی مردم" داشتم 
چون فیلم ســرحال و سرخوشی است و ) 
مانند فیلم متولد ۶۵( یک آسیب اجتماعی 
را مطرح می کند اما باتوجه به اینکه این اتفاق 
) تعطیلی سینماها و بعد از آن پروتکل های 
بهداشتی( در سینمای ایران برای اولین بار 
رخ داده است و با نظر بر شرایط فعلی حاکم 
بر جامعه، امکان پیش بینی وجود ندارد. باید 
تلاش کنیم مردم با این روش از فیلم دیدن 
آشنا شده و بتوانند سینما را دنبال کنند. فعلا 
باید امیدوار بود که مردم بتوانند شرایط حال 
حاضر سینما را قبول کنند و با اهالی سینما 
همراه باشند تا بیشتر از این، به این بخش از 

هنر کشور لطمه ای وارد نشود.
»عروسی مردم« دومین فیلم توکلی 
بعد از »متولد ۶۵« اســت که به قلم جمیله 
دارالشفایی و بر اساس طرحی از توکلی به 
نگارش درآمده و علی سرتیپی به عنوان تهیه 
کننــده، علی اوجی مجــری طرح و دانیال 
زمانی مدیر پروژه و احمدرضا شــجاعی 

عکاس،همکاری داشتند.
در ایــن فیلم نازنین بیاتی،شــکیب 
شجره ،زهرا داوودنژاد، خسرو بامداد،محمد 
حیدری،سجاد تابش بازی می کنند و احترام 

برومند حضور دارد.

»عروســی مردم« دومین فیلم توکلی بعد از »متولد ٦٥« اســت که به قلم 
جمیله دارالشــفایی و بر اســاس طرحی از توکلی به نــگارش درآمده و 
علی ســرتیپی به عنوان تهیه کننــده، علی اوجی مجری طــرح و دانیال 
زمانــی مدیر پــروژه و احمدرضا شــجاعی عکاس،همکاری داشــتند.

بهبود اکران آنلاین در گرو برخورد با پخش کنندگان غیرقانونی آثار است
گروه سینما و تلویزیون-تهیه کننده 
فیلم »پسرکشی« می گوید: برای اینکه اکران 
آنلاین مسیر رو به رشد خود را ادامه دهد 
لازم است که با پخش کنندگان غیرقانونی 
فیلم هــا برخورد جدی شــود. امیدوارم 
یک روز از لحاظ فرهنگی متوجه شــویم 
که انتشــار غیرقانونی آثار دزدی فرهنگی 
اســت که هیچ تفاوتی با دزدی به اشکال 

دیگر ندارد.
همزمان با بازگشــایی ســالن های 
ســینما، خبرها از کم  رونق شدن سینمای 
آنلاین به گوش رســید؛ اتفاقی که به هر 
ترتیب می توانســت یک امکان تازه برای 
اکران فیلم های سینمایی را از بین ببرد. اما 
با گذشــت دو هفته از آخرین فیلم اکران 
شده در سینمای آنلاین، فیلم های »جایی 
برای فرشــته ها نیست« و »پسرکشی« نیز 
بــرای اکران در وی او دی ها اعلام آمادگی 

کرده اند.
فیلم »پسرکشــی« آخرین ساخته 
محمدهادی کریمی به تهیه کنندگی عباس 

یاری اســت که در جشنواره فجر گذشته 
برای اهالی رسانه به نمایش گذاشته شد.

عبــاس یــاری )تهیه کننــده فیلم 
»پسرکشــی«( درباره اینکه چرا با وجود 
بازگشایی ســینماها به اکران آنلاین فیلم 
خود رضایــت داده، به ایلنا گفت: ما این 
تصمیم را قبل از اینکه قرار به بازگشــایی 
ســینماها بــود، گرفتیم و در این مســیر 
کارهای قــرادادی آن را انجام داده بودیم. 
اما بــه هر ترتیب باتوجه به جذابیت های 
سینما هرکسی دوست دارد که فیلم خود 

را روی پرده ببیند.
وی همچنین درباره اینکه آیا با توجه 
به بازگشایی سینماها که سبب افت فروش 
ســینمای آنلاین شــده، از تصمیم خود 
ناراضی نیست، بیان کرد: سینمای آنلاین 
افتی نداشته و در حال طی کردن مسیر خود 
بوده و در راســتای رونق و کمک کردن به 
صنعت سینمای کشور فعالیت می کند. به 
هر ترتیب هدف از اکران در ســینماها و 
وی او دی ها باید کمک به صنعت سینمای 

کشور باشد و مهم این است که این اتفاق 
رو به جلو حرکت کند.

یاری همچنین درباره ارزیابی خود 
از ســینمای آنلاین اظهار داشــت: اگر 
حمایت های لازم از جهت کپی رایت اتفاق 
بیفتد و با کسانی که به صورت غیرقانونی 
فیلم ها را منتشــر می کنند، برخورد شود، 
می تــوان از اکــران آنلاین هم اســتفاده 
خیلی بهتری برد. چراکه در اینصورت در 
برگشت سرمایه به تهیه کنندگان نیز کمک 

می شود.
تهیه کننده فیلم »پسرکشــی« درباره 
کارهایــی که برای جلوگیری از انتشــار 
غیرقانونی این فیلم انجام داده، گفت: ما چه 
زمانی که در شبکه نمایش خانگی فعالیت 
داشــتیم و چه زمانی که وارد حوزه سینما 
شدیم، این بحث را خیلی جدی پیگیری 
کردیم و جزو اولین افرادی هستیم که در 
این زمینه وارد عمل شــده ایم. اکنون نیز 
قطعا بحث کپی رایت را پیگیری می کنیم. 
همانطور که در گذشــته نیز جزو کسانی 

بودیم که توانستیم با شکایت خود بسیاری 
از کانال های تلگرامی که اقدام به انتشــار 
فیلم ها کرده بودند را مسدود کنیم، این بار 
نیز نظارت کاملی روی این موضوع داریم.
وی ادامــه داد: باتوجــه به چندین 
پرونده شــکایت از کسانی که کانال های 
تلگرامی داشتند و اقدام به انتشار محتواهای 
غیرقانونی کردند، اکنون نیز پیگیری های 
لازم را انجــام دادیم. در اکران این فیلم نیز 
همین مسیر را ادامه می دهیم تا انشالله یک 
روزی برسد که نه تنها بخش قضایی بلکه 
بخش فرهنگی کشور نیز متوجه شود که 
وقتی محتوای جایی را در کانال تلگرامی به 
صورت دانلود رایگان می گذاریم، این هم 
یک سرقت است که می توان آن را دزدی 
فرهنگی نامید که هیچ تفاوتی با دزدی به 

اشکال دیگر ندارد.
از  دیگــری  بخــش  در  یــاری 
صحبت هایش درباره دیگر فعالیت های 
خود بیان کرد: به تازگی یک سریال را در 
حوزه شبکه نمایش خانگی شروع کردیم 

که به حال و هوای دهه ۵۰ می پردازد. فکر 
می کنــم در هفته آینده خبرهای آن را هم 
اعلام کنیم. این تهیه کننده در بخش دیگری 
از صحبت هایش درباره قانون جدیدی که 
شــبکه نمایش خانگــی را زیر مجموعه 
صداوسیما معرفی می کند نیز اظهار داشت: 
مجوز این کار قبلا از ارشاد گرفته شده بود 
و شخصا با این مسئله تازه مواجه نبودیم. به 
نوعی این اثر تازه اکنون در مرحله تولید و 
پیش تولید است. نمی دانم از لحاظ قانونی 
چقدر امکان این اتفــاق وجود دارد ولی 
باتوجه به اینکه مســیر تولید سریال های 
شــبکه نمایش خانگی در این چند سال 
در وزارت ارشــاد جلو رفته، به نظرم بهتر 
است که این مسیر ادامه پیدا کند. به نوعی 
مشکلاتی هم اگر بود، می شد که با تعامل 
و گذاشتن یک نشست آنها را برطرف کرد.
وی در ادامــه بیان کرد: به هر ترتیب 
چندین ســال است که مجوز سریال های 
شــبکه نمایش خانگی توســط وزارت 
ارشــاد صادر می شود، پس بهتر اینکه این 

کار در تعامل و با ســاز و کارهای خودش 
بررسی شــود. فکر می کنم اگر چیزی که 
چندین سال اســت اتفاق افتاده، ناگهان 
متوقف شــود، اتفاق خوبی نیست. البته 
شخصا پیام رســمی از وزارت ارشاد در 
این باره نشنیده ام که در آن گفته باشد این 
کار غیرقانونی یا غیرمجاز است. آخرین 
صحبت را هم آقای دکتر حبشی کرده اند 
کــه برای تنظیم بازار فعــلا مجوز تولید 
نمی دهند ولی اطلاع دیگری درباره اینکه 
زین پس مجوزهای شبکه  نمایش خانگی 
توســط صداوسیما صادر شود، به ما داده 

نشده است.
یاری در پایان گفت: در نهایت باید 
بگویم این مسیری است که چندین سال 
اســت وزارت ارشاد آن را رفته و چند ده 
کار تاکنون با مجوز ارشاد تولید شده و به 
بهره برداری رسیده است. از نظرم اگر الان 
مشکلی هم وجود دارد، بهترین گزینه این 
اســت که در تعامل بــا وزارت فرهنگ و 

ارشاد درست شود.

در شرایط کرونایی، فیلم کوتاه بهترین گزینه است

مستند »راه ناتمام« به پایان رسید

گروه سینما و تلویزیون - نویسنده 
و کارگــردان »براش« از آغاز تولید این فیلم 
خبر داد و گفت: به نظرم بهترین گزینه برای 
فیلمســازان و هنرمندان در شرایط کنونی 
ساخت فیلم کوتاه است که می تواند با رعایت 
مســائل بهداشتی و با هدف ایجاد ارتباط با 
مخاطبان راه حلی بــرای این خلا موجود 
باشــد.فیلم کوتاه »براش«به نویســندگی، 
تهیه کنندگــی و کارگردانی امین ســعدی 
وارد مرحله تولید شد.امین سعدی با اشاره 
به اینکه »براش« کشمکش هایی عجیب از 
زندگــی یک دختر نقاش را روایت می کند 
گفــت: فیلمنامه، جنبه ای اجتماعی دارد که 

با انتخاب شخصیت دختری نقاش، در پی 
یافتن حقیقت در طی زمان بودم.وی تشریح 
کرد: درام روایت حاصل درگیری های ذهنی 
این دختر با مردمانی ســت که هر روز و هر 
جا و هر زمان دیده می شــوند و ما به راحتی 
از کنار آنان می گذریم، مردمانی که در ذهن 
این دختر حکایت عشق و نفرت را در بطن 
زمــان و با عوض کردن مســیر زندگی اش 
نشان می دهند.مراحل پیش تولید فیلم کوتاه 
براش از اسفند ۹۸ شروع اما به خاطر شیوع 

ویروس کرونا متوقف شــد. تا اینکه اکنون 
بعد از گذراندن تمرین ها و تکمیل عوامل، 
وارد فاز تولید شــده و در هفته آخر تیرماه 
ســال جاری در شــهر تهران فیلمبرداری 
می شود.سعدی همچنین با اشاره به ساخت 
فیلم کوتاه در شرایط کنونی گفت: به نظرم 
بهترین گزینه برای فیلمسازان و هنرمندان 
در شــرایط کنونی ساخت فیلم کوتاه است 
که می تواند با رعایت مســائل بهداشتی و با 
هدف ایجاد ارتباط با مخاطبان راه حلی برای 

این خلا موجود باشد.وی خاطرنشان کرد: 
فیلم کوتاه در کوتاه ترین زمان ممکن پیام و 
ایده خود را منتقل می کند و برای تماشاچی 
عصر زمان می تواند مناسب باشد.کارگردان 
فیلم کوتاه »براش« با اشاره به دشواری هایی 
که ساخت و نمایش فیلم کوتاه در ایران دارد 
تصریح کرد: اما در شرایط سخت اقتصادی 
کنونی با توجه هزینه های بالای تولید و عدم 
حمایــت ارگان های دولتــی و خصوصی 
به علت عدم برگشت سرمایه، صرفا فیلم ها 

راهی بازارهای جشــنواره ای می شــوند و 
امکان دیده شدن برایشــان بسیار محدود 
است.ســعدی در پایان با یــادی از عباس 
کیارســتمی، به نقل قولی از او پرداخت و 
گفــت: »در حالی که دیگران صدها هکتار 
زمین رو زیر کشــت می برن تو داری توی 
بشقاب سبزی سبز می کنی.«آذین رضایی، 
نگین فیروزمنش، سعید احمدخوانی، شایان 
لنگرودی، کوروس افشار، بهرنگ  زهره وند 
و علی زحیری بازیگران فیلم کوتاه »براش« 

به نویســندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی 
امین ســعدی هستند.سایر عوامل این فیلم 
عبارتند از: دستیار اول کارگردان: نیلوفر راد، 
دستیار دوم کارگردان: نیما منصوری، منشی 
صحنه: رامک نــوروزی، تدوینگر: مهدی 
ســعدی، طراح صحنه: امین سعدی، مدیر 
فیلمبرداری: معین الیاسی، نورپرداز: علیرضا 
نصرتی، طراح لباس: عطیه بهرامی، دستیار 
فیلمبــردار: امین مقــدم، مرتضی صادقی، 
آهنگســاز: بهزاد بختیاری، طــراح گریم: 
فرزانه جدید، استوری بوردر: سهیل بزرگی، 
مدیر تولید: نیما منصوری، مدیر تدارکات: 

عباس وزیری.

گروه ســینما و تلویزیون -مستند 
پرتــره »راه ناتمــام« از زندگــی »اصغر 
قندچی« به ســفارش اتاق بازرگانی تهران 
و مرکز گسترش گسترش سینمای مستند 
و تجربــی که کارگردانــی آن را مصطفی 
رزاق کریمی به عهده داشــت پس از یک 

سال به پایان رسید.
مصطفی رزاق کریمی درباره  ساخت 
مســتند پرتره ای از زندگی اصغر قندچی 
گفت: ســاخت مستند راه ناتمام یک سال 
زمان برد و حاصل تلاشی بی وقفه گروهی 
بزرگ و منســجم بود. حتــی در روزهای 
اوج کرونا تولید این مســتند ادامه یافت و 
مجموعه دوســتان من که به عنوان عوامل 
فیلــم در تولید حضور داشــتند، از جمله 
ســعید وزیری، تهیه کننده، حامد عزیزی 
پژوهشگر، رضا تیموری فیلمبردار، مهران 
کرمــی تدوین گر، صمیمانــه همراهی ام 
کردند تــا این فیلم در حــوزه کارآفرینی 

ساخته شود.
این کارگردان با اشــاره به این که راه 

ناتمام به ســفارش اتاق بازرگانی تهران و 
مرکز گســترش ساخته شده، گفت: من به 
این کار نگاه سفارشی نداشتم و می خواستم 
نگاهی به تاریخ معاصر از دیدگاه صنعتی و 
شیوه موفقیت آدم ها داشته باشم. البته بعُد 
شــخصی زندگی اصغر قندچی هم برایم 
اهمیت داشت؛ در واقع این فیلم چند لایه 
است و ابعاد مختلف زندگی این فرد مدنظر 

ما قرار گرفته است.
وی ســاخت چند پــروژه دیگر با 
موضوع اصغــر قندچــی را مانعی برای 
ساخت مستند در این باره ندانست و اظهار 
کرد: پیش از پروژه به من گفتند فیلم دیگری 
با موضوع قندچی ساخته شده، اما برای من 
این موضوع اهمیت نداشت زیرا زاویه دید، 
بی نهایت و نوع روایت ها متفاوت اســت. 
زمانی که مستند خاطراتی برای تمام فصول 
را می ساختم، هفده فیلم درباره  مجروحان 
شــیمیایی ساخته شــده بود، اما از دید من 

نگاه فیلمساز به سوژه است که اهمیت دارد 
و خوشبختانه آن مستند موفقیت هایی در 
جشــنواره های داخلی و خارجی به دست 
آورد و حتی در نشســتی با عنوان کشــتار 

توسط سلاح های جمعی مطرح شد.
رزاق کریمــی درخصــوص اصغر 
قندچی توضیح داد: او آهنگری در جنوب 

شــهر تهران بود و زندگی جذابی داشت. 
نتوانست مدرسه برود و با تلاش موفق شد 
کارآفرینی نمونه شود. قندچی سخت کوش 
بود و مشــکلات زیادی در زندگی داشت. 
ما برای رســیدن به سناریوی مورد نظرمان 
تحقیقات میدانــی و بازنگری های لازم را 
انجام دادیم. در نهایت به این نتیجه رسیدیم 

که علاوه بر فراز و فرودهای زندگی ایشان 
که بســیار جذاب و دراماتیک است، باید 
شــرایط اجتماعی، سیاســی، فرهنگی آن 
دوران را بررسی کنیم تا براساس این روند 
بتوان تاریخ معاصر ایران را از بعُد صنعت 
معرفی کرد.محمدســعید وزیری به عنوان 
تهیه کننده فیلم همکاری خوبی داشــت، 
خودروهای ماک ســنگین جاده ای تنها با 
مجــوز اجازه حرکت دارنــد و تهیه کننده 
خوب فیلم هماهنگی های لازم برای ورود 
این خودروها بــه جاده و جلب همکاری 
عوامل حرفه ای مورد نظر را به طور مطلوب 
انجام داد. مصاحبه های بسیاری با افرادی 
چون سعید لیلاز، سیدمصطفی هاشمی طبا 
هــم انجام دادیم که از برخــی از آن ها در 
تصاویر و بخشی تنها در تحقیقات استفاده 

شد.
وی ضمن تقدیــر از رفتار حرفه ای 
مرکز گسترش ســینمای مستند و تجربی 

عنوان کرد: آقــای حمیدی مقدم هیچ گاه 
در طــول پروژه خود را کنار نکشــید و با 
مــا در ارتباط بود. ایــن موضوع که مدیر 
و تهیه کننده ای، نگرانی های مستندساز را 
برطرف کنند بســیار اهمیت دارد. ۳۴ سال 
است در حوزه مستندسازی فعالیت دارم و 
این نخستین تجربه همکاری مستقیم من با 
مرکز گسترش محسوب می شد و می توان 

گفت تجربه بسیار خوبی بود.
رزاق کریمی با تاکید بر این که مرکز 
گسترش سینمای مستند و تجربی فضای 
خوبی برای ساخت مستندهایی در حوزه 
صنعت و کارآفرینی، توســط کارگردانان 
جوان یا شناخته شــده است گفت: صنعت 
می تواند موضوعی قابل طرح باشد و بیننده 
خــود را بیابد. در اتاق بازرگانی تهران یک 
فکر وجود دارد که جســورانه و سدشکن 
اســت. این سازمان نشــانه گذاری خوبی 
کرده که با مرکز گسترش سینمای مستند و 
تجربی در زمینه  تولید فیلم های صنعتی و 

کارآفرینی وارد همکاری شده است.
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